
ívaoal a

-7Á1

	

6

1013 JÚL 01.

Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László úrnak

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 4611994.
(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „Mikor lesz béremelés az
alapellátásban?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán
emberi erőforrás miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

Június 24-én fogadta el az Országgyű lés az egészségügyi dolgozók idei béremelésér ől szóló
törvényt, melyb ől - a tavalyihoz hasonlóan - ismét az alapellátás maradt ki, holott Önök a
Semmelweis Tervben még azt írták, hogy „az ellátórendszer kulcselemének tekintend ő , ezért
prioritásként kell kezelni az alapellátást . ”

Bár Selmeczi Gabriella nyilatkozatai azt sugallják, hogy tavaly a háziorvosok fizetését 70-8 0
ezer Ft-tal emelte a kormány, a valóságban csupán a díjazás egyik eleme, a kártyapénz nő tt.
Tehát nem is a teljes finanszírozás, és végképp nem a bérek! A működési költségek (rezsi,
benzin, stb .) kifizetése után, az alkalmazottak számától függően a kapott összegből
maxiumum 10-20 ezer Ft volt bérnövelésre fordítható, ami az inflációt is figyelembe vév e
gyakorlatilag elhanyagolható .

Az Önök kormánya nem segítette az alulfinanszírozott rendszer talpra állását, a betöltetle n
praxisok száma tovább emelkedett (2010 és 2013 között 156-ról 213-ra!), így hazánkban
jelenleg közel negyedmillióan élnek olyan településen, ahol nincsen háziorvos . A szakma
jelentősen elöregedett, a megélhetés nehézségei miatt pedig évről évre egyre kevesebb fiata l
orvos választja ezt a pályát.

Az ígéretekkel ellentétben tehát, az elvileg prioritásként kezelt alapellátás a béremelé s
mindkét fordulójából kimaradt . Érkezett viszont újabb ígéret Szócska Miklós államtitkártól ,
mely szerint „még az idén az ő béremelésüket is bejelentik, egy szakmai javaslatcsomagga l
egybekötve” .

Érkezem :

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Mindezeket figyelembe véve az alábbi kérdésekkel fordulok a Miniszter Úrhoz :

1. Mikor várható az ígéreteknek megfelel ő, valódi béremelés az alapellátásban ?

2. Milyen forrás áll rendelkezésre az ígért béremelés fedezésére?

3. Kíván-e a kormány plusz munkavégzést rendelni a tervezett összegekhez, vag y
tényleges béremelésre számíthatnak az alapellátásban dolgozók ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013 . július 1 .

Szél Bernadett

függen képviselő
(LMP)
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